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Halverwege december had ik al rekening gehouden met een dik 
pak sneeuw. De oranje ballen zaten al in de golftas en in de 
locker had ik mijn wanten weer opgediept. Maar in tegenstelling 
tot de trend van de afgelopen jaren is het kort voor Kerst nog 
steeds zacht. Geen sneeuwvlok te bekennen. Een rondje golf in 
een dikke trui is goed te doen.
Geen sneeuw dus. Nat, ja dat was het wel in oktober en 
november. De bal splashte zelfs midden op de fairway in het 
tijdelijke water. Niet bepaald ideale omstandigheden. Met man 
en macht trachten de greenkeepers dan ook het water te 
beteugelen.
Nog een substantie die we liever niet op de baan zien: stroop. 
Oftewel ‘slow play’. Heeft u er wel eens bij stilgestaan (wel door 
blijven lopen!) dat er een tijdslimiet bestaat voor het gehele 
proces van de slag? Joop Onnekink legt het uit. En natuurlijk 
nemen we zijn oproep om een beetje vaart te maken op in onze 
lijstjes van goede voornemens.
Nu we het toch over onze baan hebben: de Drentsche Golf & 
Country Club is met twee andere golfbanen door de NGF 
genomineerd voor de titel ‘Golfbaan van het Jaar 2013’. Jan 
Willem van der Eijk noemt het, terecht trots, in dit nummer. De 
genomineerde banen, aldus de jury, hebben zich alle drie 
onderscheiden door hun ambitieniveau en hun meerwaarde 
voor golf in Nederland. En hoewel op 19 december Golfbaan 
Stippelberg als winnaar uit de bus kwam, kunnen we de 
nominatie zien als een erkenning voor de aanpak van Jan 
Willem. We zijn trots op de baan en op Jan Willem! 
Gefeliciteerd.
Bert Hoolinwan gaat met de hole in zicht onderuit op de green. 
De Herenmiddagcommissie laat van zich horen net als de 
Jeugdcommissie. Die verblijdt ons tegenwoordig regelmatig 
met een bijdrage over het wel en wee van de jeugdleden. Een 
aantal enthousiaste vrijwilligers zorgt ervoor dat de Drentse 
jeugd zowel intern op de Drentsche als bij externe toernooien 
goed voor de dag komt. Onze jeugd ontwikkelt zich steeds 
beter.
Een aangrijpende bijdrage van Marja Janssen. Lees het! Juist 
ingrijpen bij een hartstilstand maakt het verschil tussen leven of 
dood. Marja schreef het stuk niet lang nadat de hartstilstand 
had plaatsgevonden. Gelukkig kunnen we meedelen dat het 
Jan goed gaat.
De Regel- & Handicapcommissie introduceert afstandmeters en 
terwijl er bij de ‘Wedstrijdverslagen’ nog wordt teruggeblikt en 
Bert Forbij een eigen blik op de wereld werpt, kijkt de rubriek 
‘Kunst in het Klubhuis’ vooruit op de eerste maanden van 2014.
Daar sluit de redactie van ZeijdeLinks zich graag bij aan.
Wij wensen al onze lezers een fantastisch nieuw jaar! 2

Foto cover: Bert Veening
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Van de voorzitter
Henk van Halteren

Beste vrienden,

Onze golfvereniging De Drentsche groeit zelfs in 
deze tijd nog steeds. Dat is voor veel golf-
verenigingen in Nederland niet vanzelfsprekend, 
kan ik jullie verzekeren. Het blijkt dat veel leden 
van onze vereniging relatief nieuw zijn in de 
golfsport. Tevens zijn veel leden slechts enkele 
jaren lid van onze vereniging. Daarnaast bestaat 
de vereniging zelf nog geen 12 jaren. Dit 
impliceert dat veel zaken bij ons nog niet als 
historisch zo gegroeid en dus niet als vanzelf-
sprekend kunnen worden aangemerkt.
Daarom besloot het bestuur tot het opnieuw laten 
uitvoeren van een tevredenheidsonderzoek. Zes 
jaar geleden werd voor het laatst eenzelfde 
onderzoek gedaan.

Via de opleiding Facilitymanagement van de 
Hanze Hogeschool zijn wij met hulp van de 
studiebegeleider Johan Offringa in contact 
gebracht met twee studentes,  Marieke Arns en 
Ellen Ketting. In overleg met Ellen en Marieke is 
gekozen voor een onderzoek in de vorm van een 
enquête. Deze enquête hebben jullie allen eind 
september ontvangen. Het was uiteraard voor het 
bestuur van groot belang dat een representatieve 
groep leden zou meedoen aan dit onderzoek. In 
elke vereniging is vaak sprake van een harde kern 
leden. Leden die je zeer vaak ziet in de 
wedstrijden, in het clubhuis of leden die actief zijn 
in commissies. Belangrijke leden, maar ook leden 
waarvan wij als bestuur een redelijk beeld hebben 
wat hun mening is ten aanzien van allerlei 
clubzaken. Maar onze vereniging telt inmiddels 
ongeveer 950 leden! Daarom waren wij met name 
ook zeer geïnteresseerd in de mening van nieuwe 
leden of van leden die zich iets meer in de 
periferie van de club bevinden. Wij zijn als bestuur 
dan ook zeer aangenaam verrast dat niet minder 
dan 320 leden de tijd en moeite hebben genomen 
om de enquête in te vullen en te versturen. Ik heb 
geen ervaring met dit soort zaken maar de 
response was ook voor de studenten boven 

gemiddeld. Het maakt wat mij betreft het initiatief 
per definitie tot een succes. Het toont de 
betrokkenheid van zeer veel leden bij de sport, de 
baan, de accommodatie en natuurlijk de 
vereniging. Ik wil daarom al die leden die aan het 
onderzoek hebben meegedaan nog een keer 
hartelijk bedanken. Vanzelfsprekend gaat ook mijn 
dank uit naar de Hanze Hogeschool Groningen en 
in het bijzonder naar Marieke Arns en Ellen 
Ketting met wie wij op meer dan voortreffelijke 
wijze hebben mogen samenwerken.

Maar het allerbelangrijkste van de enquête is 
natuurlijk; wat zijn de bevindingen, welke 
conclusies kan/moet je er uit trekken. En wat ga je 
er mee doen! We zullen er daarom zeer serieus 
naar kijken en mee omgaan. We zullen dat samen 
doen met de commissies, en we zullen zeker ook 
via de Commssie van Overleg al jullie 
opmerkingen en suggesties aangaande de baan, 
horeca en accommodatie bespreken met de 
DGCC.Tot slot. Een aantal vragen ging over ons 
clubblad Zeijdelinks. Het bestuur heeft een aantal 
keren dit jaar met zowel de redactie van 
Zeijdelinks als met de DGCC (financier van ons 
clubblad) gesproken over de toekomst van 
Zeijdelinks. Het was voor mij toch wel verrassend 
dat ruim de helft van de inzenders van de enquête 
bij voorkeur het clubblad in de brievenbus wil 
blijven ontvangen. Eerlijk gezegd had ik een grote 
voorkeur voor een digitale vorm verwacht. 
Aangezien daar vaak over is gesproken moeten 
we nav de enquête het idee van een digitaal 
Zeijdelinks nog maar eens tegen het licht houden. 
Ik wil graag besluiten met jullie allen een goed 
uiteinde te wensen van het jaar 2013 en een heel 
goed en gezond 2014. Ik zie jullie graag op de 
nieuwjaarsreceptie op 5 januari.
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hopen we dat dit pad ook in het najaar goed 
begaanbaar blijft.

Het is weer de tijd van vorst en veel nattigheid. 
Vlaggen verhuizen van green naar wintergreen, en 
weer terug. Wel met de trolley mogen lopen of 
niet … Waar baseert de greenkeeper dit nu op? 
Bij vorst kan er dauw vastvriezen aan het gras. 
Wanneer u hier met uw trolley overheen rijdt, 
heeft dit een spoor tot gevolg. Lopen over de 
green geeft dan gele voetstappen. Deze gele 
sporen blijf je vaak erg lang zien. Vandaar dat in 
het begin van dit seizoen trolleys in de ochtend 
niet mogen. Wanneer de vorst opdooit kunt u wel 
weer met de trolley de baan in. Beschadigingen 
in het gras herstellen zich in de winter niet meer. 
We zien dan ook graag dat mensen in deze tijd 
een pitchmark herstellen. Onze green is in het 
najaar erg vatbaar voor schimmels, dit geeft veel 
bruine vlekken. Gras in de pitchmark is veel 
gevoeliger voor schimmel wanneer de pitchmark 
niet hersteld wordt. We hopen, dat wanneer 
iedereen op deze manier een steentje bijdraagt, 
wat langer schimmelvrij te kunnen blijven.

Onderhoudspraat
Het greenkeepersteam

Verbeteringen hopen we dit najaar ook te 
bereiken, het looppad van 3 naar 4 geel. Dit pad 
was altijd erg nat, het water moet er eigenlijk 
onderdoor. Door het graven van een kleine vijver, 
en het maken van een buis onder het pad door 

Water wil niet op alle plaatsen in de golfbaan 
goed de grond in. Je kunt dan gebruik maken van 
de natuurlijke hoogtes in de baan. Bij 7 geel 
graven we een aantal ondiepe sloten, door 
afvloeiing in het terrein kan daar het water beter 
weglopen. In het voorjaar kunnen we hier ook een 
drain op aansluiten om deze hole weer wat 
droger te krijgen.

vijvertje tussen 3 geel en 4 geel 

ondiepe sloot bij 7 geel

Kopij 
De volgende ZeijdeLinks zal in maart 2014 

verschijnen. Uw kopij graag uiterlijk 15 februari 
2014 in de mailbox zeijdelinks@dgcc.nl.

Foto’s altijd als los bestand bijvoegen! Minimaal 
150 DPI in formaat van publicatie. De redactie 
vraagt er begrip voor dat ingezonden stukken 

soms iets moeten worden ingekort.

mailto:zeijdelinks@dgcc.nl
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Vandaar dat op verzoek van de wedstrijd- 
commissie de regel- en handicap commissie is 
gevraagd om te kijken wat er zoal mogelijk is.
Niet alleen veel deelnemers klagen over de lange 
duur van de wedstrijden, maar ook het schema 
van de baan loopt voor andere spelers in de 
soep.

Nu is het zo dat slow play al sinds jaar en dag in 
de golfregels staan onder regel 6-7 :Onnodig 
oponthoud; langzaam spel, maar ook in regel 
33-1. Daarin staat dat de commissie een 
speeltempo mag eisen per ronde, per hole of 
zelfs per slag. Zo wordt door de NGF gesteld dat 
de eerste speler die een slag doet op een hole 50 
seconden mag doen over een slag en iedere 
andere speler 40 seconden. Dit geldt ook voor 
iedere volgende slag, inclusief putt, waarbij kijken 
naar de lijn, het afpassen, meten, clubkeuze etc 

Zo aan het eind van het seizoen is de tijd 
aangebroken om te kijken hoe het afgelopen 
seizoen verlopen is en wat het heeft gebracht. 
Natuurlijk op persoonlijk niveau, is die handicap 
nu eindelijk omlaag of ben ik die shank nu echt 
kwijt, maar ook op verenigingsniveau.

Een van de zaken die meerdere mensen storen is 
de lange duur van wedstrijden. Het lijkt wel of er 
soms met stroop in de baan is gesmeerd. Dit is 
niet alleen op onze baan een probleem, maar is 
terug te vinden bij meerdere wedstrijden. 

Slow Play
Joop Onnekink, Regel- & Handicapcommissie

meegenomen wordt. Tevens wordt gesteld dat 
een speler die geen provisionele bal slaat terwijl 
de situatie er om vraagt bestraft kan worden  met 
twee slagen.

De NGF heeft verder regels uitgevaardigd, 
waarbij geldt dat als een flight te laat en uit 
positie is, deze getimed wordt en bestraft kan 
worden. Dit klinkt eenvoudig, echter wat is uit 
positie? De laatste Kei van het jaar is er, zonder 
echt timen, geklokt gedurende de wedstrijd en is 
er gevraagd wat de spelers zelf dachten.
Iedereen bleek wel degelijk bezig met snelheid
 van het spel, maar keek alleen achterom “staan 
ze op ons te wachten?”. Wat opviel was dat 
niemand naar voren keek “hebben we nog 
aansluiting  met de flight voor ons?”.

Wat is nu aansluiting houden?
Volgens de regels van de USGA, de Amerikaanse 
organisatie, is een flight uit positie als 
1. de flight op een PAR 3 aankomt en de vorige 
flight heeft al afgeslagen op de volgende hole 
2. de flight op de tee van een PAR 4 aankomt en 
de putting green is leeg
3. de flight op de tee van een PAR 5 aankomt en 

de vorige flight is op de green.

Natuurlijk kan het zijn dat er oponthoud is 
vanwege zoeken. Dan is het de bedoeling dat 
binnen een redelijke hoeveelheid holes de 
aansluiting weer gerealiseerd wordt door even 
een tandje bij te zetten. 
Door met zijn allen te zorgen dat we in een goed 
tempo de baan doorgaan, zorgen we er voor dat 
we het voor alle gebruikers op de baan een 
genoegen houden om op de baan te spelen, ook 
als het drukker is. Het is dan eenvoudig voor de 
eerste flight om het tempo aan te geven zodat we 
op tijd rond gaan en de rest houdt aansluiting.
Aankomend seizoen zal het wedstrijdreglement 
aangevuld worden met deze regels van slow play, 
maar laten we er nu voor zorgen dat dit niet 
nodig is om te gebruiken.
Laten we er een mooi seizoen van maken in 2014!

slak op de golfbaan
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Drentsche Golf & Country Club genomineerd 
voor ‘Golfbaan van het jaar’

Wat zijn we trots! De Drentsche Golf & Country 
Club is door de Nederlandse Vereniging van 
Golfaccommodaties (NVG) en de Nederlandse 
Golf Federatie genomineerd voor de titel 
‘Golfbaan van het Jaar 2013’!

Wij hebben de nominatie te danken aan de vele 
ontwikkelingen in ons tienjarige bestaan met 
onder andere het vernieuwende concept in de 
Nederlandse golfmarkt, de sinds vorige jaar 
geopende Golf Lodge.  Tevens draagt de 
jaarlijkse groei van onze golfvereniging De 
Drentsche en de Businessclub een steentje bij 
aan de nominatie. 
 
De andere twee genomineerden voor ‘Golfbaan 
van het jaar’ zijn golfbaan de Stippelberg te Bakel 
en golfbaan het Rijk van Nijmegen te Nijmegen. 
Tijdens het Nationale Golfgala op 19 december 
in Noordwijk, georganiseerd door de NGF, zal na 
het tonen van beeldrapportages van iedere baan 
in een interactieve sessie een stemming 
plaatsvinden onder de aanwezigen. Uit deze 
stemming wordt bekend of de Drentsche Golf & 
Country Club zich ‘Golfbaan van het jaar’ mag 
noemen. *

Nieuw op de Drentsche Golf & Country Club: 
het Gezinslidmaatschap!

Op 1 januari 2014 introduceert de Drentsche Golf 
& Country Club het zogenaamde 
Gezinslidmaatschap.
Heeft u kinderen t/m de leeftijd van 12 jaar, dan 
kunt u per volwassen lidmaatschap het 
gezinslidmaatschap afsluiten, één kind speelt dan 
gratis! 
Zijn beide ouders lid? Dan kunnen zelfs twee 
kinderen tot en met de leeftijd van 12 jaar gebruik 
maken van alle faciliteiten op de Drentsche Golf 
& Country Club! De regeling geldt tot en met het 

Van de DGCC 

jaar dat uw kind 12 jaar wordt.
Met deze aantrekkelijke regeling hopen wij het 
voor ouders laagdrempeliger te maken om hun 
kroost kennis te laten maken met de mooie 
golfsport, de sport die geschikt is voor jong én 
oud!
Voor meer informatie kunt u contact opnemen via 
telefoonnummer 0592-379680 of per mail 
info@dgcc.nl

*  Noot:
Inmiddels is bekend dat golfbaan de Stippelberg 
heeft gewonnen en dat de Drentsche Golf & 
Country Club de trotse  runner-up is.

mailto:info@dgcc.nl
mailto:info@dgcc.nl
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Onlangs was ik aan het golfen met een goede 
vriendin en zoals dat dan gaat praat je achteraf 
even bij want golf is, bij uitstek, een 
sociale bezigheid. Een praatje met het 
definieerbare doel om de vriendschap 
een degelijk, bevingvrij fundament te geven door 
het uitwisselen van een aantal robuuste 
meningen. (Ik hoorde laatst van het hebben van 
een ‘robuust mandaat’ i.v.m. een militaire mission 
(vert.: uitzending). Het zegt zoveel als 
dat soldaten zich als soldaten mogen gedragen, 
als dat zo uitkomt. Vroeger ging dat toch anders. 
Als er dan iets aan de knikker was zei moeder 
de vrouw: ”Jan, hier hej de hooivork. Prik’er een 
an ai kunt en nem achteraf nog effn ’n bossie 
stro met want de koe mot nog vreten. De 
mazzel.” 

Dat heeft toch ook wel wat. Maar goed; een 
robuuste mening dus. Een mooi iets trouwens, de 
taal. Lekker flexibel. Voertuig van de geest. Je 
kunt er alle kanten mee op. Misbruik wordt niet 
gestraft. Maar dat terzijde.)

“Ik kan zo ongelofelijk genieten van het golfen”, 
zei mijn vriendin.
“Ik ook”, zei ik.
“Ik  vergeet alle gedoe en ben alleen maar met 
het spelletje bezig”, zei ze.
“Ik ook”, zei ik.
“Ik wordt er zo vrolijk van. En zo bewust van de 
natuur. En ik kom zoveel aardige mensen tegen.”
“Ik ook. Ik ook”, zei ik instemmend want je wilt 
uiteraard niet het lek zijn waardoor de 
ontluikende vriendschap wegsijpelt.
 “Ik stem altijd op die partij, hoe het ‘ie ook 
alweer. Het begint met een P.”
“Ik ook”, zei ik snel om een voortijdig ongewenst 
conflict te voorkomen.
“Ik ben opgevoed in het christelijke geloof, maar 
ik sta open voor alle andere overtuigingen.”
“Ik ook”, zei ik.
“Ik houd van dieren op de DVD. En van politici 

die zichzèlf overschrijden. En van alle banken 
onder toezicht. En van bolussen 
voor bestuurders”, had ik niet van zo’n keurig 
iemand verwacht. “En van walvissen in de oceaan 
en olifanten niet”, testte ze mijn IQ. “En van 
platvis zonder graat in een bedje van verse 
peterselie en gemarineerde olijven en pesto. En 
van alle vrienden op mijn facebook. En van een 
páár Fransen”, vervolgde ze enthousiast met een 
blos op de wangen.
“Ik ook. Ik ook. Ik ook”, ontnam ik haar de kans 
om direct door te gaan want je wilt je 
gelijkgestemde vriendin niet direct in de kiem 
smoren of met het badwater wegspoelen. Je 
streeft naar iets bestendigs. Iets waarbij zoiets 
gevoeligs als het geheim van je aambeien 
veilig is.

Ze ging door. “Ik hou van Bach, maar ook van de 
Beatles. Van een tuin met uitbundige kleuren, 
betonnen tegels en een gegoten buste bij een 
vijver met een watervalletje van de bouwmarkt.”
“Ik ook. Ik ook. Ik ook”, zei ik aangedaan.
“En van een blouse zonder inkijk”, zag ze mijn 
onwillekeurige blik.
”Nooit bij stilgestaan”, wist ik me verlegen met 
het gegeven.
Ze nam even een pauze. De finale was 
aanstaande.
“Het maakt me eigenlijk niet eens zoveel uit met 
wat voor een score ik thuis kom. Als het maar 
gezellig is.”
! ! !

Ik zeg het u eerlijk! Ik zag het niet aankomen! 
Hoe kan iemand nou zoiets zeggen! Wat een 
uitermate vrijblijvend, om niet te zeggen 
l u l l i g, standpunt! Deze vriendschap nekt me 
als ik handicap 20 wil halen, dacht ik. T’ís een 
leuke meid, maar hier houdt het op. Je moet 
ergens een grens trekken.

“Ik niet”, kon ik nog net aangeslagen uitbrengen.

Airshot 35
Bert Hoolinwan
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De voorzitter besteedt in zijn bijdrage van deze 
keer uitgebreid aandacht aan de enquête die 
afgelopen najaar onder de leden is gehouden. 
Een van de dingen die in die enquête naar voren 
komt, is de drempel die veel leden ervaren bij het 
deelnemen aan wedstrijden. Gehoorde 
argumenten zijn “het zijn altijd dezelfde mensen 
die meedoen” en “ik vind mezelf eigenlijk niet 
goed genoeg om mee te spelen”. Dat zijn 
natuurlijk heel voorstelbare reacties, maar 
wanneer dit redenen zijn om niet mee te doen, 
dan wordt het nooit anders. Dat altijd dezelfde 
mensen meedoen, is daardoor een self-fullfilling 
prophecy geworden en of u zich ooit goed 
genoeg acht om mee te spelen als u steeds aan 
de kant blijft staan, is maar zeer de vraag.

Kan dat nou niet anders? Gelukkig wel. Zo is er 
gedurende de zomermaanden elke 
woensdagavond de negenholeswedstrijd van de 
clubavond die met zijn laagdrempeligheid en 
grote deelnemersaantal een enorm succes is 
geworden. Veel deelnemers dus, maar toch 
worden nog lang niet alle leden bediend. Je zult 
maar nooit kunnen op woensdagavond. Ook blijkt 
hierna de overgang naar een achttienholes-
wedstrijd voor sommigen te groot. Dat is allemaal 
niet nodig, want er zijn meer laagdrempelige 
mogelijkheden waarmee u zich vol in het 
verenigingsleven kunt storten: de Damesochtend 
en de Herenmiddag. Ik beperk me hier tot de 
laatste; ik speel zelf vaak mee en zit met een 
aantal andere enthousiaste leden in de 
organiserende commissie, vandaar.

Ik heb weleens iemand horen zeggen dat het bij 
de Herenmiddag om een groepje fanatieke oude 
kerels gaat, waarvan de meesten een handicap 
onder de vijftien hebben. Niets is minder waar. 
Elke donderdag verzamelt zich een aantal heren 
van uiteenlopende leeftijden en sterk wisselende 
golfvaardigheid voor een inloopwedstrijd met na 
afloop een borrel plus prijsuitreiking en de 

mogelijkheid om aansluitend een eenvoudige 
gezamenlijke maaltijd te genieten. Het is een 
inloopwedstrijd, dus u wordt ingedeeld bij 
degenen die zich rond dezelfde tijd als u melden 
bij de wedstrijdtafel. Elke week spelen met 
anderen dus. ’s Zomers spelen we afwisselend 
achttien holes stableford en strokeplay en ’s 
winters spelen we elke week negen holes 
strokeplay.  Als de wedstrijd over achttien holes 
gaat en de golfbaan is qualifying, dan is de 
wedstrijd dat ook.

Qualifying? Dat is toch doodeng? Dan wil je toch 
niet afgaan? Alweer wat misverstanden. Er is niets 
engs aan, het enige dat er uiteindelijk gebeurt, is 
dat u een handicap krijgt die bij u past. Dat gaat 
niet in een keer, maar dat is een proces dat zich 
dankzij verschillende qualifying resultaten 
voltrekt. Het enige dat u hoeft te doen, is 
meespelen. Daar is toch niets engs aan?

En zijn ze niet allemaal bloedfanatiek dan? Nee 
dus. We spelen volgens de regels die we allemaal 
ooit geleerd hebben en die passen we toe. Geen 
voetje tegen de bal, niet de bal even mooier 
neerleggen of ander gesjoemel; golfers zijn 
sportief en arbitreren zichzelf, dat is ook bij de 
Herenmiddag het uitgangspunt. We spelen elke 
week om een paar golfballetjes en een flesje wijn. 
Die wijn zou toch niet smaken als u weet dat u 
hem eigenlijk niet hebt verdiend? Niet fanatiek, 
wel eerlijk, dat is alles.

Onze zomercompetitie is van begin maart tot 
eind oktober. We starten dan om 12:00 uur en u 
kunt zich tussen 11:30 uur en 12:30 uur inschrijven. 
Van november tot en met februari is de 
wintercompetie en starten we om 13:00. U kunt 
zich dan inschrijven van 12:30 uur tot 13:15 uur. U 
bent van harte welkom, we vinden het allemaal 
leuk als u meedoet. En zeg nou zelf, als uw enige 
golfgerelateerde activiteit naast de golfbaan 
bestaat uit het wisselen van uw schoenen op de 
parkeerplaats, dan doet u zichzelf toch ernstig 
tekort?

Herenmiddag
Bert Veening
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In de categorie 9 holes was de stand na drie 
wedstrijden heel spannend; twee jeugdleden 
gingen met evenveel klassementspunten aan de 
laatste wedstrijd beginnen. Na een spannende 
strijd was Jack Stewart de winnaar, Koen 
Hazekamp werd tweede.

Eindklassement Pacific Plaza Par 3 wedstrijd
De Pacific Plaza Par 3 wedstrijden zijn 
klassementswedstrijden. Na vier wedstrijden 
wordt de winnaar bepaald. Het was spannend wie 
de winnaars zouden worden. In de categorie 6 
holes werd Thijmen Stoker over all winnaar; hij 
kreeg de wisselbeker. Lennert Blaauw werd 
tweede.

Nieuws van de jeugd
Karin van Esch

Iedereen van HARTE gefeliciteerd!!

Afsluiting jeugdseizoen
Op 3 november heeft de jeugd het seizoen op 
een leuke manier afgesloten. 
Op Geel speelden de jeugdleden met BP/GVB/
HCP een greensome chapman met een 
volwassene zoals vader, tante, buurvrouw of 
mentor.

Op de par 3 speelden de jeugdleden ook een 
(aangepaste) greensome met een volwassene 
waarbij de jeugdleden moesten afslaan en de 
volwassene alleen een P en een putter mee 
mochten nemen.

Iedereen kwam enthousiast terug en vond het 
een hele leuke ervaring en voor herhaling vatbaar.
De middag werd afgesloten met gezamenlijk 
patat eten.

De winnaars van de wedstrijden:
Op Geel:
1. Koen Hazekamp en Paula Leenheer (2e van 
links)
2. Jack Stewart en Rob Warrens (links)

Op de par 3:
1. Thijs Edens en Harry van der Meer (2e van 
rechts)
2. Wouter Breedveld en Johannes Breedveld 
(rechts)
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Op een mooie dag begin september waren we 
met zijn vieren een dagje uit op golfbaan 
Duurswold. Het was prachtig weer en na, na 
negen holes, een kopje koffie te hebben 
gedronken liepen we verder.

Op hole 13 hadden we afgeslagen. We zagen in 
de verte het clubhuis, alle ballen lagen goed  
behalve een, die lag aan de linker kant in de 
bosjes. Jan liep er naar toe en ineens viel hij en 
stond niet meer op. Het eerste gezicht was akelig, 
daar lag hij en haalde rochelend adem. Gelukkig 
hadden we een telefoon en we belden 112. Bert, 
onze vriend, zei: “Zal ik met reanimatie 
beginnen?” Ik dacht baat het niet het schaadt ook 
niet. “Doe maar.” Intussen had ik contact met de 
alarmcentrale. “Hoe is zijn ademhaling?”, vroeg 
de receptioniste. “Hoort u maar.” “Ik zal meteen 
een ziekenwagen sturen, begint u met 
reanimatie.” “Dat doen we al.” 

Hartstilstand
Marja Janssen

Meteen begon ze te tellen. Dat tellen gaat snel 90 
keer per minuut hartmassage en daar tussendoor 
twee keer beademen. Grietje, onze vriendin, liep 
naar de receptie om te zeggen waar we te vinden 
waren en om de marshall te alarmeren. De man 
die achter ons liep bood aan de hartmassage over 
te nemen. Je kon zien dat het zwaar werk was. 
Daarna deed de marshall dat. In een korte tijd 
hadden we een perfecte samenwerking. Ik zei 
tegen de alarmcentrale “Ik hang nu op.” ”Nee, ik 
blijf aan de lijn tot de politie er is.” Van veraf 
konden we het alarmsignaal horen. Een kwartier 
later nam de politie onze taak over en met behulp 

van de defibrillator kwam zijn hart weer in 
beweging.

Op internet las ik, dat als met reanimatie 
begonnen wordt, ook al gaat dat gebrekkig, er 
meer overlevingskans is en dat je in het UMCG 
voor behandeling kunt worden opgenomen. Daar 
word je op de IC 24 uur onderkoeld tot 33 graden 
en wordt je bewustzijn tot het minimum 
gereduceerd. Dit om je vitale functies te 
behouden. Daarna wordt er verwacht dat je jezelf 
weer opwarmt. Dit proces neemt ongeveer vier 
dagen in beslag.

Het is spannend hoe het verder zal gaan, hoe zal 
Jan ontwaken? Nu, drie weken later lijkt het met 
Jan goed te gaan. Hij heeft een interne 
defibrillator gekregen en gaat drie weken naar 
Beatrixoord in Haren om te revalideren.
Ik heb dit stukje geschreven om te vertellen hoe 
belangrijk het is om te reanimeren, hoe belangrijk 
het is om een defibrillator te kunnen hanteren. In 
het academisch ziekenhuis zei men “Een 
hartstilstand komt nogal eens voor op de 
golfbaan.”
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De NGF staat het gebruik van afstandsmeters per 
1 januari 2014 toe. Ze mogen tijdens wedstrijden 
en in de competitie geraadpleegd worden. Wel is 
er een aantal beperkingen ingesteld omtrent de 
mogelijkheden van de apparatuur. Om het 
gebruik van afstandsmeters mogelijk te maken, is 
een local rule nodig, die als volgt luidt:

Een speler mag afstanden bepalen met een 
apparaat dat uitsluitend afstanden kan meten. 
Indien een speler tijdens een vastgestelde ronde 
een apparaat gebruikt dat ontworpen is om ook 
andere gegevens te bepalen die zijn spel zouden 
kunnen beïnvloeden (bijv. helling, windsnelheid, 
temperatuur, stokkeuze), overtreedt hij Regel 
14-3, ongeacht of die extra functie werkelijk is 
gebruikt of uitgeschakeld is. Smartphones zijn 
niet toegestaan als afstandsmeter.

Noot 1: Een afstandsmeter die ook 
helling/’slope’/gradient kan meten, is niet 
toegestaan, zelfs als deze optie is uitgeschakeld.
Noot 2: Een afstandsmeter die de speler advies 
kan geven (bijvoorbeeld advies over de stok
voor de volgende slag), is niet toegestaan, zelfs 
als deze optie is uitgeschakeld.

Straf voor het gebruiken van een afstandsmeter 
die niet is toegestaan: diskwalificatie op grond 
van Regel 14-3.

Welke instrumenten zijn toegestaan om 
afstanden te meten?
De kans is groot dat u vanaf 1 januari 2014 een 
laser in uw golftas hebt of een GPS-horloge 
draagt. U mag tijdens een ronde (wedstrijd, 
vriendschappelijk of Qualifying kaart) apparatuur 
gebruiken die alleen afstanden kan meten. Als 
een instrument ook andere metingen mogelijk 
kan maken, zoals hoogteverschil, temperatuur of 
windsnelheid, dan mag u dit instrument niet 
gebruiken. Zelfs niet, indien u deze functies heeft 
uitgeschakeld of niet hebt gebruikt tijdens het 
meten van een afstand.

Afstandmeters
Regel- & Handicapcommissie

Is het mogelijk om een lijst van goedgekeurde 
afstandsmeters op te stellen?
Graag willen wij alle golfers van de juiste 
informatie voorzien. Het is helaas niet mogelijk 
om een lijst van goedgekeurde afstandsmeters op 
te stellen, omdat een dergelijke lijst nooit
compleet en juist kan zijn. Specificaties van 
elektronische instrumenten zijn aan voortdurende 
wijziging onderhevig, niet alleen door iedere 
nieuwe productintroductie, maar ook door de 
mogelijkheid zelf functies te installeren (apps).

Waar moet u op letten bij het gebruik van een 
afstandsmeter?
De speler is ervoor verantwoordelijk dat hij een 
afstandsmeter gebruikt die aan de eisen
voldoet. We adviseren daarom elke speler die een 
afstandsmeter wil gebruiken op de volgende 
zaken te letten:
Bij lasers mag u geen slope edition gebruiken - 
deze meet en verwerkt namelijk de
hoogteverschillen in de berekeningen. Voor GPS-
systemen is het eveneens van belang om
te controleren of het instrument alleen afstand 
kan meten en geen verboden functies bevat.
Dit geldt eveneens voor trolleys met GPS-
systemen. Als een instrument een functie kent om 
advies te geven over uw clubkeuze, dan mag u 
een dergelijk instrument niet gebruiken als 
afstandsmeter. Een afstandsmeter mag u vertellen 
dat het 140 meter tot de vlag is, maar niet dat u 
een ijzer-7 moet slaan. Het bijhouden van
scores, gemiste fairways en geslagen afstanden is 
natuurlijk wel toegestaan.

Een laatste groep instrumenten die ook over GPS-
applicaties beschikt, is smartphones. Wij
zullen het gebruik van smartphones als 
afstandsmeter tijdens NGF-wedstrijden en de 
NGF Competitie niet toestaan. Deze keuze 
hebben wij gemaakt om het gevaar van 
overtreding of dilemma’s voor de marker/
tegenstander bij het gebruik van smartphones 
zoveel mogelijk te voorkomen. Voor het gebruik 
van telefoons voor andere doeleinden is een 
aparte bepaling in ons Wedstrijdreglement 
opgenomen.
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Dankertjan Punt en Klaske Brink waren in 2012 de 
eersten die op de beker werden genoemd. Na 
een korte toespraak door de voorzitter gingen wij 
om 13:00 uur van start met de spelvorm 
Greensome. Na 18 holes en het tellen van de 
punten werd duidelijk dat Karin van Esch en 
Herman Lutters de volgende namen worden op 
de beker. Zij hadden een score van 41 punten. Op 
de tweede plaats eindigden Jack van der Palen 
en Ria ter Haar met 41 punten, maar helaas, zij 
speelden als bestuursleden buiten mededinging 
mee. De derde plaats en tweede prijs ging naar 
het koppel Klaske Brink en Jan Houwing ook met 
41 punten. Tot slot kregen Ingrid van Halteren en 
Randy Soemosemito de derde prijs voor hun 
vierde plaats met 40 punten. De dag werd 
afgesloten met een heerlijke maaltijd en wij 
kunnen weer terugzien op een mooie dag. 

Commissiedag
Eén keer per jaar worden alle commissieleden 
uitgenodigd door het Bestuur voor het spelen van 
een wedstrijd met daarna een hapje en drankje 
en een heerlijke maaltijd. Dit als waardering voor 
de inzet in het afgelopen jaar. Voor deze keer 
hadden zich 43 commissieleden aangemeld. 
Vorig jaar heeft het Bestuur een wisselbeker 
ingesteld met de naam de “Zilveren putter”. De 
naam heeft niets te maken met de stok die wij 
gebruiken op de green maar met een vogeltje 
dat wij op de golfbaan rond zien vliegen, aldus de 
voorzitter. 

Wedstrijdverslagen
Dik Boers

Drentsche Kei 5
Met de vijfde Drentsche Kei sluiten wij het 
seizoen weer af. Het grootste deel van de 
wedstrijd is met  droog weer gespeeld op 
zaterdag 12 oktober. Bij de Strokeplay hadden 
zich 26 deelnemers ingeschreven. Het vervelende 
deze dag was dat de computer ons in de steek 
liet. Het gevolg hiervan is dat de beste scores 

gecontroleerd moeten worden voordat de 
winnaars kunnen worden bepaald. Met een score 
van 66 slagen netto werd Joop Buikema jr tot Kei 
van de Maand oktober 2013 Strokeplay 
uitgeroepen. Hij werd direct gevolgd door Bob 
Huang met eenzelfde score. De derde prijs ging 
naar Frans Herbrink. Bij de Stableford hadden wij 
28 deelnemers. De titel Kei van de Maand 

oktober 2012 Stableford  ging naar Friso Roorda 
met een score van 45 Stableford punten. Op 
eerbiedige afstand, maar wel met een hoge score 
volgde Niels van der Weerd, hij sloeg 41 punten 
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voldoende om de bal bij de hole neer te leggen 
en dat deed hij om daarna de winnende putt te 
maken. Nadat Eric twee keer tweede was 
geworden bij eerdere Kei wedstrijden en dus nog 
steeds niet mee mocht doen met de 
Kampioenenwedstrijd lukte het dan als overall 
winnaar bij de Strokeplay.

bij elkaar. De derde prijs werd uitgereikt aan Leon 
Otter voor 39 punten. Nadat de dagscores 
bekend waren moest gerekend worden wie de 
overall winnaars zouden worden, ook dit moest 
handmatig. Bij de Strokeplay was het vooral geen 
uitgemaakte zaak. Vier deelnemers hadden een 
kans op de eindoverwinning. Na het zorgvuldige 
rekenwerk kwamen twee deelnemers tot 
eenzelfde score. Beide hadden over drie 
wedstrijden een eindstand van -11. Dit is een 
score ten opzichte van de PAR van de baan. De 
PAR van de baan was voor beide 216 (Geel/Rood 
72, Rood/Wit 73 en Wit/Geel 71) en zij kwamen 
uit op 205 (216 – 11). Volgens de vastgestelde 
regels bij een gelijke score bepaalt de laagste 
handicap van de laatste speeldag de winnaar. Wie 
hebben er nu precies dezelfde handicap? Ja, 
deze twee heren (beiden 8,2)! En wat nu? 
Besloten werd voor een play off op Rood 9. Dus 
net zo lang doorgaan tot een winnaar naar boven 
komt. De twee mogelijke winnaars waren Eric 
Afman en Bob Huang. Onder grote 
belangstelling werd de hole gespeeld. Eric sloeg 
na de loting als eerste af en legde de bal 
ongeveer 3 meter van de vlag. Bob kwam met zijn 
afslag in de bunker. De slag uit de bunker was 
mooi en kwam ook op ongeveer 3 meter van de 
vlag. Hij miste zijn putt en voor Eric was het 

Bij de Stableford was het allemaal veel 
gemakkelijker. Martin Weeda had een dusdanige 
voorsprong opgebouwd dat het heel moeilijk 
werd voor de achtervolgers. Geen van hen lukte 
het om Martin in te halen, dus werd hij 
uitgeroepen tot overall winnaar van het seizoen 
2013. Wij kunnen terugzien op een mooi Kei 
seizoen met in totaal 286 deelnemers tegen 261 
in 2012. 

Kampioenenwedstrijd
Als je winnaar wordt van een wedstrijd in het 
weekend of overall winnaar bij de Drentsche Kei, 
Herenmiddag, Seniorenochtend of 
Damesochtend of kampioen bij de competitie 
dan ontvang je een uitnodiging voor de 

Kampioenenwedstrijd. Veel kandidaten die een 
uitnodiging ontvangen vinden dit leuk. De 
opmerking “Ik mag weer meedoen met de 
Kampioenenwedstrijd”, hoor je regelmatig bij 
een prijsuitreiking gedurende het jaar. Voor deze 
wedstrijd hadden zich 59 deelnemers geplaatst. 
Door omstandigheden als vakantie, andere 
verplichtingen en ziekte kwamen 44 deelnemers 
aan de start. Het aantal potentiele deelnemers 
lag dit jaar lager dan vorig jaar. In 2011 hadden wij 
6 competitie-teams die kampioen werden en in 
2012 waren er slechts 2 teams. 
Na binnenkomst werden de slagen geteld en 
werd René Schöller uitgeroepen tot ‘Kampioen 
der Kampioenen’. Hij kwam binnen met een 
mooie score van 70 slagen netto. De tweede 
plaats ging naar Henk Roelfsema (72). Voor 
dezelfde score kreeg Paula Leenheer de derde 
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nachtwedstrijd zijn de ballen eenvoudiger terug 
te vinden dan bij een “normale” wedstrijd. Naast 
de greens zijn lichtjes geplaatst, dus je ziet welke 
kant je op moet slaan. Het putten is lastiger 
omdat je geen lijn kunt zien, moet je iets meer op 
links van de hole richten of iets meer naar rechts. 
Het blijft een beetje gokken. Soms denk ik wel 
eens, ik sla een keer over, maar elke keer als je er 
dan weer staat is het weer leuk. Na het spelen van 
de 9 holes kwam Peter de Weerd als winnaar naar 
voren met 29 slagen netto. Anne Bultstra had één 
slag meer nodig en kreeg de tweede prijs. Bas 
Kinds kreeg dezelfde score de derde prijs. 

Wintercup 1
Op zaterdag 2 november hadden wij mooi 
golfweer met weinig wind maar geen zon. Bij 
deze eerste wedstrijd uit een reeks van vijf gingen 
48 leden de baan in. Om all over winnaar te 
worden moeten de meeste Stableford punten 
worden behaald bij drie wedstrijden. Bij deze 
eerste wedstrijd begint Frans Herbrink met de 
beste papieren. Hij haalde 39 punten en kreeg 

prijs. Karst Hoogsteen (73) ging naar huis met de 
vierde prijs. 

1001 Nachtwedstrijd
Op vrijdagavond 1 november hebben wij met 24 
deelnemers de jaarlijkse Nachtwedstrijd 
gespeeld. Bij goede weersomstandigheden ging 
het prima. Iedereen ging met twee verlichte 
ballen de baan in. Na afloop waren in totaal zes 
ballen verdwenen. Ik neem aan dat de meesten 
hiervan in het water zijn verdwenen. Verliezen in 
de baan zal niet zo snel gebeuren. Bij een 

hiervoor de eerste prijs. De tweede prijs ging naar 
Niels van der Weerd (38). Dezelfde score 
behaalde Bart Snijders, hij ontving hiervoor de 
derde prijs. Eesge Jongstra scoorde ook 38 
punten en kreeg de vierde prijs.
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Frans Jansen
Op moment van uitkomen van deze uitgave 
kunnen we nog genieten van zijn kleurrijke werk.
Bonte aaneenschakelingen van kleuren spatten 
van zijn doeken en panelen. Jansen is een 
figuratief werkend kunstenaar: de voorstellingen 
die hij maakt zijn ontleend aan de werkelijkheid 
om ons heen. Maar hij is niet de ambachtelijk 

Nog even en tweeduizend14 komt ons leven met 
weer een schat aan ervaringen verrijken. Nog 
even en tweeduizend13 is geschiedenis. Op de 
baan hebben we onze golfvaardigheden 
aangeslepen en getest in wedstrijden op het 
scherpst/botst van de snede. De 19e hole deed 
niet zelden weer dienst als rustpunt na een 
zoveelste emotioneel treffen. Al een aantal jaren 
hebben kunstenaars met hun werk bij de 
verwerking van de opgedane ervaringen een 
wezenlijke inbreng. Aan tafel is het getoonde 
altijd weer goed voor een persoonlijke 
bespiegeling. Wij, die deze bijdrage mogen 
organiseren, zijn blij met de kunstenaars die met 
hun geheel eigen visie op kunst ons clubhuis 
komen verfraaien. Dit is (met uw permissie) ons 
moment om onze dank daarvoor uit te spreken.
Bezoekers aan ons clubhuis en leden wensen wij 
Prettige Feestdagen, en voor tweeduizend14: 
veel birdies, weer voor blote benen, rondes onder 
PAR, Geluk en Gezondheid.
De organisatie van “Kunst in het Clubhuis”.

schilder die probeert de realiteit zo zuiver en 
precies mogelijk weer te geven.
In zijn oeuvre heeft Jansen alle denkbare 
technische disciplines toegepast. Hij was één van 
de eerste Nederlandse kunstenaars die de 
airbruschtechniek in zijn schilderijen toepaste. Zijn 
etsen zijn zonder uitzondering van hoge kwaliteit. 
Voorts maakt hij sculpturen. Zijn veelzijdigheid 
wordt onderstreept door een persoonlijke kijk op 
fotografie.
In de voorstellingen van zijn schilderijen is een 
grote diversiteit waar te nemen. Er is geen 
consequente lijn in te zien, noch stilistisch, noch 
technisch. De ene keer werkt hij in olieverf, een 
volgend maal in acryl.
Dit kenmerkt de grilligheid van Frans Jansen.

Liesbet Optendrees
Vanaf januari kunt u kennismaken met het werk 
van Liesbet.
Haar schilderijen zijn complex. Ze zijn krachtig 
(niet fragiel), doordrongen van zichtbare 
elementen die wij in ons dagelijks leven in 
vanzelfsprekende kleurstellingen tegenkomen: 
aarde, zand, vuur, gelaagdheid, structuur. 
Herkenbare kleuren.
De schilderijen dragen een geheim met zich mee. 
Ze zijn niet eenvoudig te duiden.
Ze zijn nooit vanzelfsprekend en dwingen de 
toeschouwer om zichzelf steeds weer de vraag te 
stellen: is dat wat wij zien ook dat wat het is?
Verbergt de zichtbare oppervlakte niet een veel 
belangrijker innerlijk?
Het is dat wat de kunst van Liesbet Optendrees 
uniek maakt.
Liesbet heeft op een groot aantal locaties door 
het hele land haar werk kunnen exposeren.
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